

Referat af bestyrelsesmøde

13. august 2025 kl. 19.00-21.00

Deltagere: Morten, Dixen, Robin, Thomas, Stine- Helene, Mads, Oliver, Vibeke, Søren, Ulla, Dennis og Linette
Afbud: Rasmus, Sanne, Kenneth og Jette
Referent: Linette



Dagsorden

1. Velkommen
2. Nyt fra de unge
Oliver fortalte, at Troppen havde haft en rigtig god sommerlejr, og at de havde været 15 afsted på bl.a. kanotur.
Troppen hjælper gerne til, når minier og juniorer skal på tur.
3. Nyt fra gruppeledelsen
Thomas og Robin havde også nydt deres deltagelse i Troppens sommerlejr!
Der er pt. 156 medlemmer.
Der oprykning mandag den 18. august kl. 18.00. Der er ca. 5-10 spejdere, der rykker op i hver gren.

Den 11. august blev der holdt ledermøde om anvendelsen af hele Maglevad, og dermed ikke kun om indretningen af stuehusets 1. sal. Formålet var at undersøge "hvordan indretter vi Maglevad for at understøtte det, som spejderne brug for nu og i fremtiden". Ideer blev skrevet op på en tavle, eksempelvis:

- Skal indretningen af 1. salen være fleksibel, da vi ikke ved hvor mange spejdere, der er i de forskellige grene fra år til år
- Skal vi indrette os efter patruljesystemet
- Skal der være afslapningsfaciliteter

Katrine samlede ideerne sammen og har kontaktet en indretningskonsulent, som er vant til at indrette lokaler.

Medio september holdes et nyt ledermøde omhandlende indretning.

4. Nyt fra formanden
Der var brandtilsyn ultimo maj, og det havde ikke givet anledning til nogen former for bemærkninger. Husk at ved overnatning i Laden eller i Stuehuset (stueetagen) skal Brandvæsnet informeres. Vejledning herom findes på hjemmesiden.
Stine-Helene, Mads og Linette er gået i gang med at planlægge arbejdsdagen, som holdes den 28. september.
5. Renovering af stuehusets 1. salen v. Robin
Robin fortalte, at tømrerne var færdige og at afsluttende møde er udskudt til torsdag den 21. august 2025. Trægulvet er lagt og er betalt af kommunen. Det

er "fuldskruet" for at stabilisere, da strøerne ligger med relativt stor afstand.
Der er strøm igen i stuehuset.

Indvielse af 1. salen afholdes sammen med arbejdsdagen den 28. september.

6. Drøftelse af formålet med Rullen v. Linette

Herefter var der en drøftelse af "hvad vil vi med Rullen".

Morten indledte kort med at fortælle, at Rullen startede i 1958, og at der oprindeligt blev udgivet 10 numre om året. I dag er vi nede på fire numre om året. Det er gået fra at være et månedsblad til at handle om oplevelser og aktiviteter. Morten og Dixen er redaktører.

Rundt om bordet var der enighed om, Rullen understøtter fællesskabet hos Stenlænderne.

Der var også enighed om, at det er forholdsvis begrænset hvor meget Rullen bliver læst. Derfor skal der laves en statistik over hvor mange numre, der reelt bliver læst. Søren lovede lakridspiber til alle dem, som finder et billede af en lakridspibe i kommende nummer (eller noget i den retning, som Dixen kan finde på).

Alle må skrive et indlæg, men det er ikke et krav til lederne, at de skal skrive indlæg. Derimod skal vi være bedre til at motivere spejderne til at skrive eller tegne indlæg.

Derefter drøftede vi muligheder for at motivere og brande Rullen bedre:

- Ny rolle for spejderne som penneførere, som betyder, at en spejder får et tørklæde og dermed et ansvar for at lave et indlæg til Rullen. Måske Jette vil sy et mindre antal "penneførere tørklæder".
- Kunne man have en dagbog i hver gren, som går på omgang mellem spejderne
- Nyheder på hjemmeside og Facebook, når der kommer et nyt nummer
- Troppen fører dagbog på ture, som kan bruges til indlæg
- Får vi udleveret Rullen på en god måde til alle medlemmer
- Kunne en stor udgave af Rullen hænge i skabet i Porten

7. Forslag vedrørende grenenes tilbagemelding på fællesmails v. Morten

Gruppelederne tager med på kommende ledermøde, at der skal være en ansvarlig for hver grens mail, så det sikres, at mails besvares.

8. Medlemsdatarapport fra Korpset v. Linette

Søren gennemgik medlemsdatarapporten. Vi skal huske, at det høje antal ledere skyldes Museet og Tambour, som er to voksengrene. Data bærer præg af, at der er blevet ryddet op i Medlemsservice i 2024, hvor nogle medlemmer har fået ændret status ift. DDS Medlemskab. Medlemsudviklingen er bedre end i Divisionen generelt.

9. Budgetopfølgning pr. 31.7.2025 v. Vibeke

Vibeke gennemgik budgetopfølgningen.

Da der er kommet lidt flere indtægter og der har været lidt færre udgifter end forudsat i budgettet, blev det besluttet, at Gruppelederne kan disponere over

max. 25.000.- i indeværende år på indretningen af 1. salen (borde, stole, lamper mm.), når der foreligger en indretningsplan fra kommende ledermøde.

10.Evt.

Vibeke fortalte, at der var en korrespondance med Arbejdernes Landsbank om hvem der er tegningsberettiget, da banken kludrer i begreberne gruppeleder og grenleder.

Det er ok, at Nils anvender Maglevad til privat brug den 6. september.

Morten fortalte, at Sønderjysk Spejdermuseum har været udsat for skybrud, og at det i den forbindelse er blevet lukket. Museet har derfor overtaget genstande mm fra det sønderjyske.